
Protokół Nr XVIII
z XVIII sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 24 marca 2005r..

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy-  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 1300, witając przybyłych radnych i gości.
Na stan 15 radnych obecnych było 14, w związku z tym obrady były prawomocne.  Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W  obradach  uczestniczyli:  wójt-  Bernard  Stein,  sekretarz-  Anna  Fabrowska,  skarbnik- 
Barbara Olejnik, p. Marzanna Karpińska i sołtysi Gminy.  Lista obecności sołtysów stanowi  
załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. Uwag do protokołu nie było. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Punkt 3 - Przyjęcie porządku obrad.
Porządek  obrad  radni  otrzymali  wraz  z  zaproszeniem  na  sesję.  Przewodniczący 

wyjaśnił,  iż  w pkt 13 zostaną podjęte uchwały, których projekty zostały dosłane w ciągu 
siedmiu dni przed sesją. 
Radny J. Gawron spytał, czy budżet może być przyjęty pod koniec sesji, a nie na początku.
Przewodniczący wyjaśnił, iż przyjęcie budżetu jest najważniejszym punktem obrad. Radni nie 
wnieśli więcej uwag. Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni. Porządek obrad 
przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie   uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Programu współpracy  pomiędzy  Gminą 

Kluki a organizacjami pozarządowymi w 2005r.
6. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Kluki na 2005r..
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady Gminy 

Kluki na rok 2005
8. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia  kierownika jednostki  organizacyjnej  do 

załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu  pomocy  materialnej  o  charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkujących na terenie Gminy Kluki.

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.

10. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany Uchwały  Nr  39/XVII/04  Rady Gminy Kluki 
z  dnia  30  grudnia  2004r.  w  sprawie  regulaminu  przyznawania:  dodatku 
motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat i za warunki pracy, wynagrodzenia za 
godziny  ponadwymiarowe,  godziny  zastępstw  doraźnych  i  zajęcia  wykonywane 
w dniu wolnym od pracy oraz nagród, a także szczegółowych zasad przyznawania 
i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  szkół 
prowadzonych przez Gminę Kluki. – projekt uchwały zostanie dosłany.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  opłat  za  usługi  świadczone  w  Oddziale 
Przedszkolnym przy SP w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki stanowiącej mienie 
komunalne.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 
położonej w obrębie geodezyjnym Kluki.

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji  z  zainteresowanymi 
mieszkańcami Gminy w zakresie zmiany urzędowych nazw miejscowości Kaszewice 
– kolonia i Ojszczywilk – osada.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 14/II/2002 Rady Gminy Kluki z dnia 

5  grudnia 2002r.  w sprawie ustalenia  wysokości  i  zasad wypłaty diet  oraz zwrotu 
kosztów podróży radnym Rady Gminy.

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluki.
18. Interpelacje i wolne wnioski.
19. Sprawy różne.
20. Zakończenie obrad.

Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – B. Stein powiedział, iż w okresie międzysesyjnym:

1)  Poczynione  zostały  działania  w  celu  pozyskania  środków  do  budżetu,  m.in.  120  tys. 
z PFOŚ i GW i 300 tys.  z Gminy Kleszczów.;
2)  W projekcie  budżetu na 2005r.  jest  ujęta  termorenowacja szkoły w Parznie,  i   zostało 
zlecone wykonanie audytu  oraz projektu;
3) W styczniu odbyło się uroczyste przekazanie samochodu Policji, który był dofinansowany 
przez Gminę Kluki.
4) Prowadzone są negocjacje z Kopalnią Węgla Brunatnego w sprawie nadpłaconego podatku 
od budowli.
5)  Agencja  Nieruchomości  Rolnych  na  rok  2005  nie  zawarła  z  samorządami  umowy na 
sprzedaż działek.
6) Agencja wystąpiła w sprawie przekazania Gminie oczyszczalni i kotłowni przy bloku po 
PGR. Wójt wyraził swoje stanowisko, iż nie powinniśmy tego przejmować.
7)  Odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Infrastruktury  Sejmiku 
Wojewódzkiego. Głównym tematem spotkania była sprawa budowy drogi S-8. W związku 
z nowym przebiegiem tej drogi, działania zmierzają ku temu, aby Generalna Dyrekcja nie 
zaniechała inwestowania w istniejącą drogę.
8)  Odbyły się szkolenia rolników przeprowadzone przez pracowników ARiMR w sprawie 
dopłat, dolesień, rent strukturalnych, dopłat do gospodarstw niskotowarowych.
9) Rozpoczęto remont w Urzędzie Gminy. Roboty polegają na pomalowaniu ścian i wymianie 
wykładzin.
10) W okresie zimowym spora kwota została wydana na odśnieżanie dróg. Były wynajęte trzy 
sprzęty i w miarę możliwości wszystkie drogi były odśnieżane.
11) Śniegi stopniały rozpoczął się problem z podtapianiem. 
12)  Podjęte  zostały  działania,  które  wynikają  z  ustawy o  ochronie  środowiska  dotyczące 
obowiązków  mieszkańców  w  zakresie  utrzymania  czystości  i  porządku.  Działania  będą 
polegały  na  kontroli  umów podjętych  z  zakładem uprawnionym do wywozu nieczystości 
stałych. Na dzień dzisiejszy 26% mieszkańców ma podpisane umowy.
13) Zarząd Związku Komunalnego zajmował się sprawą schroniska dla zwierząt. W tej chwili 
z kalkulacji  wynika ,  iż każda Gmina będąca członkiem Związku powinna wyłożyć na tę 
inwestycję 35 tys. zł..
14)  Odbyło  się  walne  Bełchatowsko  –  Kleszczowskiego  Parku  Przemysłowo 
Technologicznego.  Propozycja  jest  taka,  aby  w  budżecie  zarezerwować  środki  na  sieć 
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kanalizacyjną  w  miejscowości  Kluki  (Oś.  Leśne),  natomiast  sama  oczyszczalnia  byłaby 
zrealizowana  poprzez  Park  Technologiczny.  Byłby  to  dla  nas  korzystny  układ,  ponieważ 
inwestycja  byłaby  zrealizowana  kompleksowo  (projekt  i  wykonawstwo).  W  zamian 
przekazalibyśmy  grunty  potrzebne  pod  oczyszczalnię.  Na  razie  sprawa  jest  w  toku, 
o szczegółach Wójt powiedział, iż poinformuje.
15) Na szczeblu powiatu została podsumowana działalność PSP i OSP. Jednostka w Klukach 
zajmuje III miejsce pod względem ilości wyjazdów do akcji gaśniczych i innych zdarzeń.
16) Nastąpił znaczny spadek strat wody, jakie były na ujęciach. Sukcesywnie wymieniane 
i zakładane są nowe wodomierze.
17) Zatrudnionych zostało 3 mężczyzn z prac interwencyjnych  na okres 6 miesięcy.
18) Zostały wykonane szacunki działek i nieruchomości, w sprawie sprzedaży których Rada 
podjęła uchwały na poprzedniej sesji:
- stara szkoła w Klukach – 69.000 zł
- Dom Nauczyciela w Parznie – 39.000 zł
- Działki w Klukach pod sklepem – 4.460 zł
- działka w Zarzeczu pod sklepem –4.500 zł
19)  Wójt  poinformował  radnych,  iż  zakończyła  się  sprawa  w  sądzie  umorzeniem 
postępowania.

Punkt 5 - Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy pomiędzy Gminą 
Kluki a organizacjami pozarządowymi w 2005r.

Sekretarz-  A.  Fabrowska –  wyjaśniła,  iż  niektóre  zadania  publiczne  mogą  być 
zlecane do realizacji organizacjom pozarządowym, ewentualnie mogą być wspierane poprzez 
częściowe  przekazywanie  pieniędzy.  Mając  na  uwadze  ustawę  o  działalności  pożytku 
publicznego  i  o  wolontariacie  jest  takie  obligatoryjne  zadanie  uchwalenia  programu 
współpracy między gminą a organizacjami pozarządowymi.
Radny M. Owsik spytał jaka  kwota przeznaczona jest na ten cel.
Przewodniczący Rady odpowiedział, iż 2.000 zł.
Więcej pytań nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 był przeciw.

Uchwała Nr 1/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie uchwalenia Programu współpracy pomiędzy Gminą 
Kluki a organizacjami pozarządowymi w 2005r.

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 6  - Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Kluki na 2005r..
Skarbnik  –  B.  Olejnik  –  wyjaśniła,  iż  przed  sesją  była  rozdana  autopoprawka 

dotycząca wprowadzenia nowego zadania, tj. opracowania herbu Gminy. W związku z tym 
naniesione  są  zmiany  w  projekcie  uchwały.  Pieniądze  na  ten  cel  zostały  przeniesione 
z  rezerwy  ogólnej.  Następna  zamiana  dotyczy  zadania  termorenowacja  SP  w  Parznie. 
Pierwotnie był ustalony dysponent – SP, jednak to zadanie będzie wykonywał Urząd Gminy, 
zmiana  w  załączniku  nr  4.  W  przypadku  wydatków  inwestycyjnych  prawidłowy  zapis 
powinien  brzmieć:  modernizacja  dróg  gminnych  w  miejscowościach:  Kaszewice  (obok 
mleczarni), Kluki (do bloków) i Kluki – zapłocie, Zarzecze – dokończenie robót.
Pozostałe zmiany, to niewielkie techniczne korekty.

Radny Cz.  Siewiera -   powiedział,  iż  złożył  podanie  w sprawie  budowy drogi  i 
Komisja Rewizyjna uznała, że zostało ono złożone po terminie. Radny wówczas nie nalegał, 
aby uwzględnić ten wniosek, ponieważ w ubiegłym roku rozmawiał z wójtem Szczercowa – 

3



p. Strzelczykiem, iż będzie robiona droga do Żaru od strony Szczercowa. Wójt obiecał, iż za 
darmo zrobiony również  zostanie  odcinek  drogi  biegnącej  przez  teren  naszej  gminy,  aby 
połączyć z istniejącym asfaltem.
Radny rozmawiał z Wójtem Szczercowa przed sesją i w tej chwili Wójt wycofał się z tej 
obietnicy, ponieważ powiedział, iż nie będzie jeździł po sądach i tłumaczył się, że nie robił na 
terenie swojej gminy.
W obecnej sytuacji  radny prosi  o  uwzględnienie  do realizacji  drogi w Żarze,  w kierunku 
Podżaru.
Przewodniczący  Rady  -  G.  Augustyniak –  w  planie  budżetu  mamy  rezerwę  na  drogi 
w wysokości 128 tys. Trudno gmina procesuje się o 2 tys. zł, a stracimy kilkadziesiąt.
Przewodniczący zgłosił wniosek, aby z rezerwy na drogi - 30 tys. zł  zabezpieczyć na drogę 
do  Żaru,  a  pozostałą  kwotę ,   w wysokości  98  tys.  zł  przeznaczyć  na drogę  natryskową 
w miejscowości Wierzchy Kluckie, od asfaltu do sklepu. Przewodniczący wyjaśnił, iż jest to 
jedyna droga gruntowa, którą jeździ autobus dowożący dzieci.
Radny  B.  Trzmiel –  zgłosił  wniosek,  aby  w  załączniku  inwestycyjnym  zmienić  drogę 
w miejscowości Kaszewice na drogę  w miejscowości Podwódka. Droga w Kaszewicach ma 
nawierzchnię dużo lepszą niż  droga w Podwódce.  Radny stwierdził,  iż  nie  wie czym się 
kierował p. Wójt,  ponieważ  dwie połączone komisje, Komisja Rewizyjna i Infrastruktury 
wytypowała do realizacji drogę   w Podwódce do budowy metodą natryskową, w pierwszej 
kolejności. Radny zapytał Wójta dlaczego wniosek ten nie został uwzględniony. 
Wójt – Kaszewice są już od wielu lat przygotowane na natrysk, a o Podwódce mówione było 
już  wiele  razy,  że  tam  sensownym  byłoby  położenie  asfaltu,  ponieważ  Podwódka  ma 
tendencję  rozwojową.  W  przypadku  przewozu  ciężkich  materiałów  budowlanych  droga 
wykonana metodą natryskową rozleci się. Jeżeli Rada zatwierdzi inaczej,  będzie realizowane 
to co zatwierdzi Rada.
Radny B.  Trzmiel  –  Wójt mówi o rozbudowie  Podwódki,  a  nie  ma uchwalonego planu 
przestrzennego. Nie ma tam już terenów pod zabudowę.
Wójt  – jednak cały czas trwają prace budowlane, a na podstawie obecnie obowiązujących 
przepisów można uzyskać pozwolenie na budowę.
Radny B. Trzmiel – Stałe Komisje Rady Gminy wytypowały następujące drogi do realizacji: 
1. Podwódka, 2. Kluki-zapłocie, Kluki – bloki, 3. Ścichawa. 
Radny zgłosił wniosek, aby w budżecie uwzględnić drogę w Podwódce, zamiast Kaszewic, 
zgodnie z propozycją zgłoszoną przez połączone komisje, której protokół został podpisany 
przez 9 osób.
Radny M. Owsik – powiedział, iż był na posiedzeniu tej Komisji, na której padłą propozycja 
odstąpienia od wykonania drogi metodą natryskową, a w przyszłym roku będzie położony 
asfalt. 
Radny B. Trzmiel – zaprzeczył, iż przystał na tę propozycję.
Radny K. Sikora – Połączone komisje wypowiedziały się w sprawie kolejności dróg, ale jest 
jeszcze  trzecia  komisja,  która  wyraziła  się  inaczej,  zgodnie  z  tą  kolejnością,  którą 
zaproponował Wójt.
Radna D. Stankowska – Na komisji  były różne dyskusje, ale na końcu podjęto decyzje, 
które zostały odzwierciedlone w protokole. Protokół został podpisany przez wszystkich, jeżeli 
ktoś miał wówczas odrębne zdanie mógł się nie podpisywać, a nie teraz zmieniać zdanie.
O  konieczności   realizacji  drogi  w  Podwódce  była  już  mowa  w ubiegłym roku,  co  jest 
zapisane w protokołach.
Przewodniczący  Rady G.  Augustyniak –  Komisje  nie  uchwalają,  lecz  wyrażają  swoją 
opinię,  uchwały  podejmuje  cała  Rada.  Przewodniczący  powiedział,  iż  on  np.  nie  jest 
członkiem komisji,  wobec  tego komisje  nie  mogą zdecydować za wszystkich.  Cała  Rada 
podejmuje uchwały. Komisja jest ciałem doradczym Rady.
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Radny J. Gawron – powiedział, iż jeżeli będzie robione tam gdzie logika wskazuje, gdzie 
jest większa potrzeba, a nie po uważaniu to nikt nie będzie nikomu nic zarzucał.
Radny H. Kęsy – Zaproponował, aby radni przejechali się drogą w Kaszewicach, gdzie jest 
duże skupisko domów i nawet okna otworzyć nie można.  Mieszkańcy skarżą się, latem jak 
przejedzie samochód bardzo się kurzy.
Jeśli chodzi o drogę w Zarzeczu, to miała być realizowana wówczas co w Ścichawie. Z uwagi 
na to, że brakło środków sprawa w Zarzeczu ciągnie się od sześciu lat.
Komisja Budżetu na swoim spotkaniu wytypowała drogę w Kaszewicach. Dzisiaj jest cała 
Rada i to Rada zdecyduje, która droga będzie realizowana.
Radni  przedyskutowali  tę  sprawę  i  przystąpili  do  głosowania  wniosków  zgłoszonych 
w sprawie dróg.
Przewodniczący  Rady  powiedział,  iż  zgłoszone  są  dwie  propozycje  w  sprawie  zmiany 
załącznika inwestycyjnego:

1. Pozostawienie propozycji przedstawionych w budżecie i podzielenie rezerwy na drogę 
w Żarze – 30.000 zł i drogę do Wierzchów  Kluckich – 98.000 zł.

2. Zamiana  drogi  przedstawionej  w  projekcie  budżetu  –  w  Kaszewicach,  na  drogę 
w Podwódce i dołożenie z rezerwy na jej realizację.

Za przyjęciem pierwszej propozycji głosowało 9 radnych, przeciw było 4, od głosu wstrzymał 
się 1 radny.
W związku z tym, że pierwsza propozycja uzyskała większą liczbę głosów, druga nie była już 
poddawana pod głosowanie.
Radny M. Owsik zwrócił się z pytaniem do p. Skarbnik odnośnie  przesunięć z ubiegłego 
roku w sprawie środków niewygasających na wyposażenie stołówki. Dlaczego jedne środki 
się przesuwa, a drugich nie. Dlaczego tak się dzieje.
Skarbnik – Żeby środki były ujęte w trybie artykułu 130, do realizacji po zakończeniu roku 
budżetowego  musi być konkretny wniosek dysponenta i muszą być spełnione przesłanki, 
które  dają  możliwość   do  przesunięć  takich  środków.  Budżet  jest  planem  finansowym 
rocznym i wszystkie wydatki, które są planowane do realizacji w danym roku z upływem 
końca roku wygasają. Nie było takiego wniosku przez dysponenta.
Na sesji w grudniu była mowa o przesunięciu środków na wyposażenia zerówek.
Radna E. Siewiera – Była również mowa o środkach na wyposażenie stołówki.
Skarbnik – stwierdziła, iż jest nagranie z ostatniej sesji, które można odsłuchać, wówczas 
można podjąć dyskusję.
Radny M.  Owsik –  spytał  również  o  wysokość  środków zabezpieczonych  na  stypendia 
i  nagrody  dla  uczniów  za  osiągnięcia  w  nauce,  skąd  wynika  zróżnicowanie  kwot  na 
poszczególne szkoły. Najwięcej dzieci jest w Klukach, a środki na ten cel przeznaczone w tej 
placówce wynoszą tylko 1.100 zł  w Parznie  natomiast  gdzie  jest  dzieci  mało –ok.  1550, 
Kaszewice 1.600.
Skarbnik  –  środki  na  stypendia  za  osiągnięcia  w  nauce  zabezpieczane  są  w  wysokości 
zgłaszanej  przez  poszczególnych  dyrektorów  szkół.  Jeśli  były  zmniejszone,  to 
proporcjonalnie we wszystkich szkołach.
Radna E. Siewiera – Na Komisji Budżetu była taka sugestia, aby środki przeznaczone na 
kolonie,  obozy  nie  były  rozdzielane  na  poszczególne  szkoły,  tylko  pozostawione  do 
dyspozycji w Zespole. 
Skarbnik – Rada może wszystko,  ale  w granicach prawa. Nie ma takiej  możliwości  aby 
Zespół organizował, np. obóz wędrowny, ponieważ nie ma takich uprawnień., może to tylko 
robić placówka oświatowa.
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  K.  Sikora  –  odczytał  opinię  Komisji 
w  sprawie Budżetu.
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Przewodniczący Rady odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu 
budżetu na 2005r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. Opinia była pozytywna – 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Następnie  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały,  z  uwzględnieniem  zmian 
przegłosowanych wcześniej.
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 było przeciw, 2 wstrzymało się od głosu.

Uchwała Nr 2/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie budżetu Gminy Kluki na 2005r.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady Gminy  
Kluki na rok 2005

Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Rewizyjnej,  aby uszczegółowili swój 
plan pracy, poprzez podzielenie planowanych tematów kontroli na kwartały.
Radny  M.  Owsik –  zwrócił  się  z  pytaniem  do  przewodniczącej  Komisji  Infrastruktury 
odnośnie  pkt  –  Analiza  działalności  Gminnej  Komisji  rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych, czy jest to związane z pracą Komisji Infrastruktury.
Radna D. Stankowska – Do zadań Komisji Infrastruktury należy m.in. ochrona zdrowia.
Więcej pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 3/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 
Kluki na rok 2005.

Uchwała stanowi załącznik nr6  do protokołu.

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierownika jednostki organizacyjnej do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkujących na terenie Gminy Kluki.

Radny Cz. Siewiera – w tej chwili żaden z rodziców nie będzie w stanie przedstawić 
rachunków.
Wójt  – projekt tej  uchwały jest  preludium do uchwały kolejnej.  Ustawa mówi o pomocy 
rzeczowej. Kierownik Zespołu Obsługi Szkół  zostanie upoważniony do  wykonywania tych 
zadań. Wójt powiedział, iż powoła specjalną komisję, która będzie weryfikowała wszystkie 
podania. Na dzień dzisiejszy jest złożonych 229 podań, które trzeba będzie przeanalizować 
pod kątem dochodów. W zależności od środków, które Gmina uzyska z budżetu państwa będą 
świadczenia wypłacane.
Kierownik ZOS –M. Karpińska – powiedziała, iż za I kwartał środki mają spłynąć do końca 
marca. Ustawa mówi, iż na ucznia może przypaść pomoc w wysokości od 44,80 zł do 112 zł.
Radna E. Siewiera – Kto będzie wchodził w skład komisji.
Wójt – stwierdził, iż będą to dyrektorki szkół. 
Radny J.  Dymiński –  spytał,  czy  świadczenia  te  nie  będą  się  dublowały  z  tymi,  które 
wypłaca opieka?
Wójt – odpowiedział, iż, mogą się dublować, ale jeżeli będą spełnione kryteria  świadczenie 
takie będzie przysługiwać.
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 4/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie upoważnienia kierownika jednostki  organizacyjnej 
do  załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu  pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów 
zamieszkujących na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr7 do protokołu.

Punkt  9 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  udzielania  pomocy 
materialnej     o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.

Kierownik  ZOS  –M.  Karpińska  –  wyjaśniła,  iż regulamin  określa  kto  jest 
uprawniony do korzystania z tej pomocy, dochód nie może przekraczać na osobę w rodzinie 
316 zł netto. Pomoc musi być przede wszystkim celowa. Stypendium może pokrywać koszty, 
np.   dodatkowego  języka  angielskiego,   zajęć  wyrównawczych,  zakupu  podręczników, 
słowników, encyklopedii oraz innych pomocy, czy na zakup stroju gimnastycznego. 
Świadczenie  pieniężne   może  być  przyznane  tylko  w  sytuacjach  silnie  popartych 
argumentami.
Pieniądze na te świadczenia będą pochodziły z budżetu państwa, jak to będzie wyglądało 
w rzeczywistości okaże się.
Wnioski o stypendia  należy składać do 15 września uczniowie, do 15 października.
Radny B. Trzmiel – Czy dotyczy to tylko uczniów, czy studentów również.
M. Karpińska – Studentów również, ale nie dłużej niż do 24 roku życia.
Więcej pytań i uwag nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr 5/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  udzielania  pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla   uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr8  do protokołu.

Punkt 10 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 39/XVII/04 Rady Gminy Kluki  
z  dnia  30  grudnia  2004r.  w  sprawie  regulaminu  przyznawania:  dodatku  motywacyjnego,  
funkcyjnego, za wysługę lat i za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,  
godziny zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane   w dniu wolnym od pracy oraz nagród, a 
także  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  
mieszkaniowego nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Kluki. 

Projekt uchwały przedstawiła p.  M. Karpińska – która powiedziała, iż w projekcie 
uchwały zostały uwzględnione poprawki,  zgodnie z uwagami  wojewody. Zmiany zostały 
również zgodnie z przepisami uzgodnione ze Związkami zawodowymi nauczycieli.
Więcej uwag i pytań nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.
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Uchwała Nr 6/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie zmiany Uchwały Nr 39/XVII/04 Rady Gminy Kluki  z dnia 30 grudnia 
2004r.  w  sprawie  regulaminu  przyznawania:  dodatku  motywacyjnego, 
funkcyjnego,  za  wysługę  lat  i  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe, godziny zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane   w dniu 
wolnym  od  pracy  oraz  nagród,  a  także  szczegółowych  zasad  przyznawania 
i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  szkół 
prowadzonych przez Gminę Kluki. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia opłat za usługi świadczone w Oddziale  
Przedszkolnym przy SP w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

Radny M. Owsik poprosił o wyjaśnienie § 1, dotyczącego zwolnienia z opłaty za 
przygotowanie posiłków dzieci, które są dowożone do szkoły.
Wójt wyjaśnił, iż lepiej będzie zwolnić z opłaty dzieci, które są dowożone, a muszą czekać na 
przewóz, niż uruchamiać dodatkowy kurs dla kilkorga dzieci. Zerówka trwa 5 godzin, dzieci 
miejscowe mogą wrócić do domu, jeżeli zostają wnoszą opłatę, natomiast w przypadku dzieci 
dojeżdżających muszą zaczekać na przewóz.
Radny M. Owsik zaproponował, aby te dzieci mogły przejść na świetlicę szkolną.
M. Karpińska – takie rozwiązanie wiąże się z zatrudnieniem dodatkowego opiekuna.
Wójt – Ale może się zdarzyć taka sytuacja, że dzieci przypadających pod opiekę jednego 
nauczyciela będzie za dużo.
Wójt - Rada może zdecydować, że nie pobieramy opłat.
Więcej pytań i uwag nie było.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 7/XVIII/05 
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w  sprawie  uchwalenia  opłat  za  usługi  świadczone  w Oddziale  Przedszkolnym 
przy SP w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki stanowiącej  
mienie komunalne.

Wójt – powiedział, iż jest to działka w miejscowości Cisza, o powierzchni 27 arów, 
praktycznie  bez  możliwości  dojazdu.  Wniosek  o  kupno  został  złożony  przez  właściciela 
działki  przylegającej  do  drogi,  a  działka  wnioskowana  jest  przedłużeniem  podwórka  w 
kierunku lasu. 
Za wyrażeniem zgody na sprzedaż działki głosowali wszyscy radni.
Radni stwierdzili ten fakt w uchwale.

Uchwała Nr 8/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  działki  stanowiącej  mienie 
komunalne.

Uchwała stanowi załącznik nr10  do protokołu.
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Wójt  poprosił  radnych  o  opinię  w  sprawie  wycen  nieruchomości,  które  przedstawił  na 
początku sesji.
Radna  D.  Stankowska spytała  Przewodniczącego  Rady,  czy  nie  uważa,  iż  to  Komisja 
Infrastruktury powinna zajmować się tymi sprawami?
Przewodniczący Rady – Rada wyraziła zgodę na sprzedaż, zgodnie jednak ze zgłoszonym 
wnioskiem  po  sporządzeniu  operatu  szacunkowego  ma  być  on  przedstawiony  dla 
zatwierdzenia całej Radzie.
Radna D. Stankowska – zgłosiła, aby na spotkania komisji przedstawiać takie materiały.
Wójt – zaproponował, aby Komisja przed spotkaniem określała jakich materiałów potrzebuje. 
Przewodniczący Rady o godzinie 15. 30 ogłosił 15 minutowa przerwę.
Po przerwie wznowił obrady.
Radni  w  głosowaniu  wyrazili  zgodę  na  sprzedaż  działek,  których  szacunki  zostały 
przedstawione wcześniej.
Wójt wyjaśnił, iż kwoty podane w szacunkach są cenami wywoławczymi. Każda rzecz jest 
warta tyle, ile ktoś za nią chce dać. Szacunki sporządzane są przez  uprawnionego biegłego.
Radna  D.  Stankowska zgłosiła  wniosek,  aby  pieniądze  uzyskane  ze  sprzedaży  szkoły 
przeznaczyć na zagospodarowanie placu po byłym boisku.

Punkt  13  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  
gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Kluki.
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – D. Stankowska zajmowała się tą sprawą na swoim 
spotkaniu i opinia jest pozytywna.
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni jednomyślnie.

Uchwała Nr 9/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  gruntowej  położonej 
w obrębie geodezyjnym Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr11 do protokołu.

Punkt 14 -  Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji  z  zainteresowanymi  
mieszkańcami Gminy w zakresie zmiany urzędowych nazw miejscowości Kaszewice – kolonia  
i Ojszczywilk – osada.

Wójt  - jest teraz odpowiedni moment na porządkowanie nazw miejscowości. Wydaje 
się zasadne aby zmienić nazwę  miejscowości Ojszczywilk, ponieważ nikt nie chce mieć w 
dowodzie wpisanej takiej nazwy. Natomiast w przypadku nazwy Kaszewice kolonia, istnieją 
rozbieżności  w  nazewnictwie,  toteż  podjęcie  takiej  uchwały  byłoby  pierwszym  krokiem 
zmierzającym do uporządkowania, czy Kaszewice – kolonia, czy kolonia Kaszewice.
Sekretarz-  A.  Fabrowska  –  W  obowiązującym  wykazie  nazw  miejscowości  w  Polsce 
figurują Kaszewice –  kolonia, a propozycja jest taka, aby była to wieś Kaszewice Kolonia. 
Natomiast w przypadku Ojszczywilka propozycja jest taka, aby była to Cisza – przysiółek. 
Niewiadomo, czy minister wyrazi na to zgodę, ale próbować trzeba.
Radny J. Dymiński – do projektu uchwały załączona jest karta do konsultacji, spytał czy 
konsultacje były przeprowadzone.
Sekretarz – A. Fabrowska – konsultacje będą przeprowadzone poprzez ankiety,  w których 
mieszkańcy będą mieli możliwość wypowiedzenia się. W zależności od osiągniętego wyniku 
będą podjęte dalsze działania.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowali wszyscy radni jednomyślnie.
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Uchwała Nr 10/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji  z  zainteresowanymi  mieszkańcami 
Gminy w zakresie zmiany urzędowych nazw miejscowości Kaszewice – kolonia 
i Ojszczywilk – osada.

Uchwała stanowi załącznik nr12 do protokołu.

Punkt 15 - Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.
Wójt  –  idea  takiej  uchwały  wzięła  się  m.in.  stąd,  że  tylko  nasza  gmina  jako 

udziałowiec Parku Przemysłowo – technologicznego nie miała takiej uchwały. Uchwały, która 
by  w  jakiś  sposób  zachęcała  inwestorów  do  inwestowania  na  terenie  naszej  Gminy. 
Propozycja, aby w nowowybudowanych budynkach, które będą służyły zatrudnieniu iluś osób 
zastosować pewne preferencje podatkowe.
Radni omówili projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 11/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości
Uchwała stanowi załącznik nr13 do protokołu.

Punkt 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 14/II/2002 Rady Gminy Kluki  
z  dnia 5 grudnia 2002r.  w sprawie ustalenia wysokości i  zasad wypłaty  diet  oraz zwrotu  
kosztów podróży radnym Rady Gminy.

Przewodniczący wyjaśnił, iż przygotowany został projekt uchwały w sprawie ustalenia 
ryczałtowych diet dla radnych.
Radny  K.  Sikora zgłosił,  aby   w  §  2  uchwały  dodać  algorytm,  pozwalający  potrącać 
wysokość diety w przypadku nieobecności na komisjach czy na sesji.
Radny  B.  Trzmiel  –  zgłosił  propozycję,  aby  zmienić  w  §1  pkt  3  wysokość  diety  dla 
przewodniczących komisji i dla radnych będących członkami dwóch komisji na 300 zł, a dla 
radnych nie będących członkami żadnej komisji 100zł.
Innych propozycji nie było.
Radni przegłosowali zgłoszony wniosek.
Za przyjęciem wniosku głosowało 4 radnych, przeciw było 10.
Następnie  przewodniczący  przedstawił  projekt  uchwały,  uwzględniając  algorytmy 
pozwalające na wyliczenie potrąceń, w przypadku nieobecności radnych na sesji, czy komisji.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr 12/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 14/II/2002 Rady Gminy Kluki z dnia 5 grudnia 
2002r. w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet oraz zwrotu kosztów 
podróży radnym Rady Gminy.

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Punkt 17- Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluki.
Sekretarz  A.  Fabrowska w  projekcie  uchwały  podane  są  widełki.  Od  stycznia 

ubiegłego roku zmieniła się ustawa, i nie ma już kategorii zaszeregowania, tylko dla wójta 
określone są widełki.
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Przewodniczący Rady powiedział, iż od początku kadencji sporo w gminie zostało zrobione, 
a Wójt nie miał od początku zmienianego wynagrodzenia.
Radna E. Siewiera – zaproponowała, aby wynagrodzenie zasadnicze ustalić w wysokości 
4000 zł.
Radny J. Dymiński zaproponował również – wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 4.000 
zł, a pozostałe pozostawić bez zmian.
Za  ustaleniem  wynagrodzenia  zasadniczego  w  wysokości  4000zł,  a  pozostałe  składniki 
pozostawić bez zmian głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.
Radni stwierdzili ten fakt w uchwale.

Uchwała Nr 13/XVIII/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 24 marca 2005r.

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Punkt 18 i 19 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Przewodniczący odczytał podanie p. Krasowiak z Imielni w sprawie wyrażenia zgody 

na  podział  działki  gminnej,  na  której  części  jej  rodzice  w  latach  60  wybudowali  dom, 
budynek gospodarczy i stodołę. Podanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.
Wójt  wyjaśnił, iż jest to działka ok. 1,50 ha. 

Radni przedyskutowali  sprawę i  w  wyniku głosowania wyrazili  zgodę na podział 
działki na 3.

Następnie   przewodniczący  odczytał  pismo Zarządu Związku Komunalnego Gmin 
z  Kleszczowa  w  sprawie  budowy  schroniska  dla  psów.  Zarząd  zwraca  się  z  prośbą 
o dofinansowanie budowy w wysokości 35 tys. zł.

Wójt zwrócił się do radnych, iż dofinansowanie nie będzie dotyczyć tylko budowy, ale 
później będzie to kwestia samochodu, utrzymania.

Radni zdecydowali, aby nie dofinansowywać tego zadania.
Kolejne  pismo dotyczyło  zaproszenia  przez  Radę  rodziny  z  Kazachstanu.  Pismo stanowi 
załącznik nr 17.
W związku z obecną sytuacją na rynku pracy Rada nie jest w stanie zapewnić pracy rodzinie. 
Stanowisko Rady było negatywne. 
Kolejne  pismo skierowane było do Rady przez  Urząd Miasta  i  dotyczyło chęci  przejęcia 
budynku po byłej szkole w Żarze.
 Rada nie wyraziła zgody na przekazanie nieodpłatne.
Skarbnik  B.  Olejnik –  korzystając  z  przerwy  odnalazła  przepisy  dotyczące  organizacji 
obozów  wędrownych.  Rozporządzenie  Ministra  Edukacji  i  Sportu  w  sprawie  warunków 
i  sposobu  realizowania  przez  publiczne  przedszkola,  szkoły  i  placówki  krajoznawstwa 
i turystyki wyraźnie wskazuje kto może być organizatorem wypoczynku zorganizowanego. 
Zespół Obsługi Szkół nie jest uprawnioną placówką, dlatego w budżecie środki podzielone są 
na poszczególne szkoły.
Radny  J.  Dymiński –  spytała  czy  są  zatrudnione  jakieś  osoby  do  obsługi  ogrzewania 
olejowego w Klukach i w Kaszewicach.
Wójt – Do obsługi pieców nie ma nikogo. W urzędzie pilnuje tego p. Lasoń, natomiast w 
Kaszewicach p. Karpiński, który jest pracownikiem gospodarczym.
Radny M. Owsik – W szkołach jest potrzebny taki pracownik., ponieważ często wykonują 
oni prace fachowców.
Przewodniczący Rady – W SP w Parznie dyrektorka też się nad tym zastanawia, bo taki 
pracownik jest potrzebny.
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Radny M. Owsik – spytał kiedy będzie rozbierany budynek po starej hydroforni, ponieważ 
jest osoba zainteresowana.
Wójt – Było wystąpienie o wydanie decyzji na rozbiórkę, powiedział iż sprawdzi czy decyzja 
jest już wydana.
Skarbnik B. Olejnik – Budynek ten służy dzieciom za przystanek, gdy pada deszcz. Dobrze 
byłoby, aby taka wiata tam stała.
Wójt – Będzie zrobiona koncepcja zagospodarowania tego trójkąta.
Radny  Cz.  Siewiera  -  -  na  Komisji  Budżetowej   była  rozmowa  na  temat  autobusu 
z Kleszczowa, czy coś już wiadomo?
Wójt  –  Była  taka  rozmowa,  że  Kleszczów  będzie  wymieniał  autobusy  szkolne. 
Zaproponowali, że mogą nam przekazać nieodpłatnie taki autobus.
Wójt zwrócił się do radnych, jakie jest stanowisko Rady w tej sprawie.
Radny J. Gawron – wyraził swoje zdanie, aby Wójt nie zatruwał Gminy takim autobusem.
Radny J. Dymiński – Podziękował Wójtowi za bardzo szybką reakcję w sprawie odśnieżania 
dróg oraz naprawy mostu. 
Sołtys R. Hibner – zgłosił, aby Gmina zamieściła tablice informacyjne – drogowskazy, gdzie 
jest Żelichów, Boży Dar.
Sołtys J. Mielczarek – Spytał – kiedy będzie woda w Słupi.
Przewodniczący Rady – Wszystko jest na dobrej drodze, opracowywana je dokumentacja.

Więcej pytań i uwag nie było.

Punkt 20  - Zakończenie obrad.
O  godzinie  1715 Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie 

i zakończył obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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